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AMPA del Ródenas
El passat divendres 2 I'AMPA del Ródenas va rea
Iitzar una Festa de Germanor per a tots els socis.
Pel matí, a les 9.00, es va realitzar una demostració
deis alumnes d'atletisme. A les 11.00 es va celebrar
un partit de futbol sala, pels alumnes de futbol. Per
la tarda, a les 17.00, demostració deis diferents cur
sets realitzats a I'Auditori: actuació· deis menudets
del col.legi amb una petita escenografia, simpatica
demostració d'aerabic per part dels;alumnes de pri
mers cursos de Primaria i de cinqué i expléndida
actuació de la Coral infantil del col.legi.

A I'anex de I'Auditori es van exposar els treballs
realitzats en els cursets de dibuix, modelatge,
mecanografia, manualitats... a més de diferents
reportatges grafics.

La Junta de I'AMPA vol qprofitar aquest espai per
a reiterar el seu agraiment a totes les monitores i
monitors que han fet possible aquest acte: Rosana,
Trini, Natalia, Merche. Ma Carmen, Lucia, Vicent. ..
així com la inestimable col.laboració del centre
escolar.

No volem oblidar a tots els socis i sacies que han
dipositat en aquesta Junta la seua confian9a.

Sois ens cal animar els encara no socis/sacies
per a que s'asocien i participen en aquesta tasca de
col.laborar amb el col.legi en la formació/educació
deis nostres fills/filles.

Dipósit legal/ CS- 242-95
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LA VEU DE BENICARLÓ
15 de juny de 2001 tema de la setmanae

JORDI MAURA

la localitat. Aquesta situa
ció ha estat denunciaqa rei
teradament pels membres
de I'oposició que conside
ren "irresponsable" I'acti
tud del PP en materia de
residus. L'abocador de
Benicarló ha dut fins i tot a
interpel'lar el conseller Fer
nando Modrego a les
Corts.

bocador com s'esta plantejant que
condu'lsca a esgotar la vida útil del
mateix, que s'estima en quatre ánys. L'e
dil no es va amagar de qualificar el primer
edil popular com de "poc démocratic i
de no importaron la salut de les perso
nes ni de.1 ,medi ambienf' al permetre
amb la seua inactivitat que fums toxics i
perillosos procedents dé la combustió de
productes i1'legals atempten contra la
salut de les persones del municipi "i
maximament sent el! el president de
I'Área de Salut 01". Finalment Rodrí
guez va recordar que el BNV pot acud,ir
una vegada més als tribunals i que exis
teixen massa denúncies dav'ant el Sepro
na i, fins i tot de particulars, a la sala con
tenciós-administrativa per la crema de
finques confrontants, per la qual cosa
estimen que I'equip de govern ha de
plantejar-se seriosament prendre noves
mesures.

!I"

I I IL.

DES
descarta

que s'originara
esporadicament

sos' abocadors que creen
un velde fumnegre sobre

ORIGEN
L'origen del foc és desco
negut, encara que no es
descarta, com ja ha ocorre- '
gut en anteriors ocasions
que s'originara esporadica
ment per la combustió de
meta i altres gasos o haver
estat provocat per busca
dors de ferralla. A pesar
deis esforr;os realitzats des
del consistori que identifi
quen als qui accedeixen a
ell, no s'aconsegueix frenar
la quasi setmanal combus
tió de residus en els diver-

que contenen gasos, uns
residus que no haurien de
depositar-se a I'abocador
inert.

Dos deis edils del Bloc van comparéi
xer dimarts en roda de premsa per a

:va!orar el nou incendi que ha estat cre
mant durant tot el cap de setmana milers
de metresquadrats de I'abocador d'inerts
de Benicarló. Els regidors van demanar
una vegada més que s'investiguen els
responsables de I'incendi i se'ls pose a
disposició judicial. En la roda de premsa

. van recordar que el seu grup té presenta
da una proposta des del 12 de juliol pas
sat, referent a I'abocador, que no ha estat
tractada encara en cap comissió o pie,
per la qual cosa van. assenyalar al PP
com a un' partit poc democratic i que no
assumix les responsabilitats polítiques
amb el que ocorre reiteradament a I'abo
cador..Ej que fóra edil de medi ambient,
Xavier Rodríguez, va plantejar la neces
sitat d'abordarel problema quant abans
l11B1or i d'una manera racional, fugint
d'.una gE?stió privada i inadequada de I'a-

INCENDI
Els bombers no

van poder fer res

JORDI MAURA

A mi~a vesprada de dissab
te es va iniciar un especta
cular incendi per causes
encara desconegudes en
I'abocador d'inerts situat al
Camí Molinés arrasant
4.000 1'112 en un front de
diversos centenars de
metres. Les flames van arri
bar a medir diversos metres
d'alr;aria i la seua columna

, de fum era visible des de
tota la comarca. Donat I'a
vís pels ve'lns, un camió del
parc de Bombers de Beni
carló es va desplar;ar a la
planta, sent-Ios totalment
impossible, com en altres
ocasions, sufocar el foc
donada la forr;a de les fla
mes. En aquestes oca
sions, els bombers opten
per deixar que s'extingisca
el foc per si mateix. Davant
de la seua inacció explica
ven que "és preferible dei- .
xar que s'apague a inten- .,'
tar extingir-Io, ja que
podríem estar tirant
camions i camions d'ai
gua ino I'apagaríem", van
indicar. Una dotació va
romandre tota la vesprada
a la zona vigilant I'evolució
del mateix i la deis vents..
Tantmateix van sufocar
xicotets incendis en ter
renys annexos on arribaven
les cendres. El foc anava
acompanyat de xicotetes
explosions a causa de I'ina-

<.t::lequqt ús que es fa del
mateix, on algunes perso
nes i empresaris vessen
produetes químics, aero-

.,sol!? i productes agrícoles
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ABOCADOR
MUNDO VEU ESTRANY L'INCENDI

Rebutja les acusacions del BLOC
JORDI MAURA

Davant de les recents
denúncies realitzades pel
Bloc Nacionalista Valencia
de Benicarló referents a la
reiterada combustió de I'a
bocador, I'alcalde de Beni
carló, Jaime Mundo, va
explicar que "resulta
estrany que es declare un
incendi en I'interior de
I'abocador a la zona de
material facilment infla
mable com són els resi
dus de fustes i que I'in
cendi coincidisca amb un
cap de sebnana en que
transiten molts ciutadans
de la comarca per aquest
camí amb motiu de la
Romeria del Rocío". El
primer edil de I'ajuntament
va explicar que en els
últims mesos s'han pres
una serie de mesures per
tal de controlar I'abocador
municipal com el seu tancat
i I'adjudicació del recinte a

una empresa de servei de
control d'abocamentsde
manera que, en la seua
opinió, "des d'aleshores
no s'havien produ"it nous
incendis" .

El líder popular al muni
cipi va explicar que existei
xen noves mesures en tra
mit "com la redacció del
plec de clausules admi
nistratives que han de
regir la contractació, en
procediment obert per
mig de concurs públic,
del servei de gestió de
I'abocador de residus
inerts del Camí Molinés,
així com una nova orde
nanc;a reguladora de la
taxa per la recepció i trac
tament d'abocaments d'i
nerts i altres no perillo
sos, on el BLOC es va
abstindre", uns passos
que s'han pres sense espe
rar al desenvolupament del
Pla Zonal de RSU, que
gestionara els de la zona

IHA
noves

mesures

JORDI MAURA

nord de Castelló. Actual
ment, ja s'esta treballant en
la creació del futur consorci
comarcal, en la que Beni
carló formara part ¡espera
adherir-se a I'esmentat
consorcio

t rn

r"EIPSOE-d'; B~i~arló-h;tc;;';at;- - - JORDI MAURA des;;';'h;p-;~;rt-t;í;tiC qG~ 1:-
demanar a I'alcalde de Benicarló ciutat pretén'¡, ja que en opinió del
solucions per a les reformes de PSOE "és inconcebíble que s'es-
L10tja de peix de Benicarló, que tiga executant un port esportiu
continuen paralitzades des que sense que la L10tja acomplisca
LAIN suspenguera pagaments. encara amb tots els requisits
María Teresa Burguillo va indicar legals i necessitats del sector
que I'esmentat projecte du molts pesquer de la població". Els
anys reflexant-se en els pressupos- socialistes en I'oposició exigeixen a
tos de la Generafitat i va recordar a Jaime Mundo que inste a la COPUT
equip de govern de Benicarló la a iniciar quant abans les obres de
importancia qué té aquesta obra construcció de la nova L10tja o I'a-
per al futur del sector pesquer de la. dequació de I'existent a la normati-
localitat. La po:rtavau socialista va va europea resolent les greus ava-
explicar que "les instaHacions " ries en la producció del geli sostres
portuaries es troben cada dia des de fa més de dos anys". Par a "duem quatre anys pendents de
més deteriorades, en una pessi- I'edil, "que el. Port presente esta la L1otja, no podem esperar ja
ma s~tuació de neteja i males situació quan comencen a vindre uns altres quatre", segons infor
olors I sense a penes enllumenat turistes és totalment nociu per al ma Jordi Maura.L_________' ~

_._-----_._---------------------~~-----
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MARIO EDO
Acusa durament el

president Aznar

JORDI MAURA sa que la N-340 estiga
congestionada per a bene

El diputat socialista per ficiar la concessió a
Castelló al Congrés deis AUMAR perqué li interes
Diputats, Mario Edo, va visi- sa al propi Aznar, ja que
tar Benicarló en la jornada qui gestiona I'empresa
d'ahir per a conéixer els són els seus amics. El PP
problemes que sofrix esta trau profit deis accidents i
població del Maestrat i per aixó és molt greu", i va
extensió tota la seua comar- posar de manifest unes alar
ca. Les problematiques que mants dades que posen de
des de files socialistes s'ob- manifest els 1.219 accidents
serven amb major preocu- de circulació de I'any passat
pació són la congestió de la en les nostres comarques. El
N-34ü i les males comuni- representant castellonenc
cacions ferroviaries amb les en les Corts va qualificar la
grans capitals del medite- circumval·lació entre Penís
rrani. Així, amb unes dures cola i Vinarós com urgentís
paraules, el castellonenc va sima i va avanyar les pro
indicar que "el PSOE té postes que el PSOE
una gran preocupació pel defendra al Parlament
galopant augment d'usua- abans de la fi del període
ris de la N-340 des de fa legislatiu, que se centraran
més d'una década sense en la defensa d'una proposi
que el PP fa~a res per ció no de lIei al Congrés per
alleujar la congestió que el tram Castelló nord
recolzant-se en la A-7 Alqueríes per I'autopista
com s'ha fet en altres siga gratis i una altra per al
lIocs". El diputat va arribar tram Peníscola-Vinaros
a afirmar que "els interes- "que esperem el PP adme-

ta a tramit per a paHiar
estos punts negres".

TREN
El diputat va assenyalar la
carencia de trens de lIarg
recorregut i rodalies. Així va
qualificar d'intolerable la
parada a Benicarló d'un sol
tren per a anar a Madrid i
dos per a anar a Barcelona
i Valencia. Va indicar que el
PSOE aposta per una
xarxa de vehicles Ilanyado
ra amb parada en les prin
cipals estacions de la
comarca, com les de Beni
carló-Peníscola i Vinaros i
va avanyar que el seu partit
es troba redactant un pro-

local e
JORDI MAURA

jecte de rodalia perque
estos trens s'incrementen
Olés important que un estu
diant de puga anar de Beni
carló a Castelló i amb una
ramificació fins a la Univer-
sitat Jaume I i que puga tor
nar després a casa". Edo
va qualificar la política del
PSOE com a proxima al
ciutada i va assenyalar que
"al PP només li interes
sen els lIagostins d'ací, jo
treballaré perqué Beni
carló estiga més prop de
Madrid i traslladaré i
defensaré tot el que en
esta població m'han
comunicat, perqué són
propostes raonables".

Il:;'dii'd;G~;n;ció,J;¡A~Redo=- le';" de;';'~;-~-p~s;biiit;td';s=--;¡8:'400h;bita;t:;P~¡¡-m-;d;';e~t,'
rat va rebutjar les demandes deis cens i promoció -frenada per la con- i actualment supera amb escreix
policies locals de Benicarló els quals. gelació de la plantilla de Benicarló els 21.000 habitants". Segons el
van demanar, la passada setmana, el' des de fa 9 anys- creació de 1I0cs de mateix edil "d'aplicar la mateixa
reconeixement d'alguns drets labo- segona activitat, instal·lacions dignes proporció policia-habitants, BEmi
rals i la millora de les seues condi- on atendre la gent, taquilles propies ¡carló hauria de comptar amb 31
cions de treball. L'edil va explicar que vestidors on es puga canviar el per- policies", per la qual cosa conside
a I'agost es complira un any de la sonal femení del cos, entre altres, I'e- raque "aquestes dades demostren
firma del conveni col·lectiu on ja es di! va indicar que "I'any 1.991, el que no esta congelada la plantilla"
van arreplegar tots els drets i obliga- nombre de policies en plantilla era i va assegurar ·que "1'Ajuntament
cions a que estan sotmesos tots i de 27, així dones, l'Ajuntament de Benicarló seguira incrementant la
cada un deis funcionaris de I'Ajunta- Benicarló ha creat 8 noves places plantilla segons les necessitats",
ment de Benicarló, en una negociació des d'eixa data. L'any 91, Benicar- segons informa Jordi Maura.
queva ser lIarga i costosa. Davant de ió comptava amb una població deL . . ~



JORDI MAURA

ment son duts als diversos
magatzems de la provincia,
on els exigeixen que esti
guen lIiures d'enfermetats i
tinguen la maxima qualitat,
una prova que les hortalis
ses de Benicarló passen
sobradament.

LPREU
és de

100 pessetes

males collites- els enci
sams del Maestrat són
pagats entre uns preus que
oscil'len entre les 100 i les
125 PTA, una xifra qüasi
record.

A Benicarló els enci
sams es cullen tots els dies
a I'hora de l'aígualera (la
rosada) per a mantindre'ls
frescos tot el dia. Posterior-

PR'E... I É~ -!=A .~

ENCISAMS
Satisfacció entre

els Ilauradors

JORDI MAURA

Els lIauradors de Benicarló
es troben molt satisfets pel
preu al que els estan pagant
els consumidors i magat
zems centrals la unitat de
encisam. Atribu'ibles a diver
sos motius -com que hi ha
hagut sequera a altres
zones, I'alta demanda i

e agricultura LA VEU DE BENICARLÓ
• 15 de juny de 2001--------
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.Allunci
La i

La Unió de L1auradors
COAG s'hasumat a les
denuncies dErla CECU i
la Fundació Sabor i Salut

> contra l'anunCi 'del pro
ducteActimel de Dano
ne, que¡,constitúeix ~I seu
parar "un/Ciar exemple
de publi~itat enganyo::,"

. sa i un'clar desprestigi
cap a ~Ia fmita fresca".
Segonsla Unió "el con..
sum dé quals,evot deri-.,
vat'lacti, tQt i,9uacon
tinga fragmen,ts de'frui
ta, no és equiparable'a

eles fruites fresques'per
'tenir ptopietats alimen
ticies clanlment di
ferenciades" .

'El ~ecretári génerál de'
la Uilió, .el benicarl~ndo >

Jo.an. Brusca, h~, dama-,
nat j~' carivislegj~latius ¡'

, ál'empresaqUeinfo,rmei
digaar consurhkfor qu'e

'és clida tosa, s9bréi6t si .
sol~ "en" poseeix en' (jn ,
perceotaJg~'del5% i pas-,·'
teuritzada:, '

sector deis fruits secs".
La Unió també acudira a
Brusel·les el proper dia 19
per tal de presionar al Con
sell de la UE i intentar evi
tar el perjuí que tindra esta
mesura sobre el medi rural
del País Valencia i de mol
tes economies familiars de
zones deprimides demo
graticament.

ajudes a la renda. Per al
secretari general de la Unió
de L1auradors, Joan Brus
ca, "és imprescindible
que el Consel! de Minis
tres aprobe una nova
prórroga pels productors
fins que es fa~a la refor
ma de la OCM de fruites i
hortalisses que contem
ple la especificitat del

e A AD

FRUITS SECS
Exigiran dema ajudes

REDACCIÓ

1, r,'I e

'L:P::j;;'t;~e;rt ~-B;n~;rlÓ "b¡;' dec;~;;, d~del;~;;s-:;;;piia~¡;;aj9ad;'1
ha aprovat després de N-340 fins la desemboca- a 6 metres d'ample i té un
varios mesos de diHacions dura del riu Sec, que supo- cost de 9.600.000 pesse
I'expedient de contratació sa I'asfaltat d'aquest camí tes.
de les obres d'acondicio- de terra. Per altra banda, La regidora d'Agricultu
namient deis camins de la l'Ajuntament també condi- ra, María Teresa Traver,
Rambla de CeNera i cionara el camí Capuro en ha destacat que I'Ajunta
Capuro 11 fase, per un la seua segona fase, que ment de Benicarló treballa
import de 14.530.122 pes- comprén des del camí de pel manteniment deis
setes. la Fossa Pastor fins la tra- camins rurals del terme

Els treballs consisteixen vessera de la carretera municipal que mereixen
a.=n I'adequació de la ram- Calig-Vinarós. En aquesta trobar-se millor.

----------------------------------~

Més de 500 productors de
fruits secs de la Unió de les
nostres comarques tenen
previst assistir dema dis
sabte a Madrid a una msni
festació on volen exigir una
nova prórroga de les ajudes
i plans de millora per
aquest cultiu, així com unes

-



LA VEU DE BENICARLÓ
15 de juny de 2001

V;:i' DE' FE 'r;:::e~
.7M '.:> ·',t t. «>O

BEATRIZ
Forés Llorach

J.M.

Beatriz Forés L1orach,
representant a la Colla de
Gegants i Cabuts de
Benicarló, sera la reina de
les Festes 2001, La jove
de 19 anys, va ser elegida
per les seues companyes
i els membres de la
Comissió de Festes en un
acte a l'Auditori Municipal
i que va ser conduH pel
regidor de Festes i Joven
tut, José Joaquín Bautis
tZL La nova reina de les
Festes de Benicarló, que

es va mostrar molt
il'lusionada, substituira a
Marina Roca Gauchía
que ha representat a la
ciutat en els últims 12
mesos, va ser elegida
d'entre tres candidates
que van opt¡;lr al carrec,
Atés que cap d'elles va
obtindre la majoria abso
luta en la primera volta,
va ser necessari una
segona, on es va dirimir
el dubte per simple majo
ria, El quadre d'honor es
completa amb Oiga Que
ral Cucala, Aroa Avila

Masip, Idoia Querol Car
celler, Carolina Gil Mar
qués, Raquel Marza Moli
na, Beatríz' Sorlí Cercolet,
Yessica Saura Mercader,
María Teresa Vilamalla

societat 8,
JORDI MAURA

Orihuela i María del Mar
Arnau Esteller.

El quadre es completa
amb Anna Piñana Morera
que sera la Dulcinea
2001,

, ~

~;~;~~~;~~;~~~~~B~~~~~fuU~~~~d~;~d;;~~~;~~~~~~~~~
1les 19 h des d'una altura de quasi sis consideració, radiografíat i estudiat per tal de com-I
1metres, Per motius que es desconei- Al 1I0c deis fets van acudir els 80m- prevar I'abast de les ferides. En cap 1
1xen I'infant es va precipitar al buit per bers del Parc de Benicaró' i una moment va perdre el coneixement i no 1
Ila part més alta del mur del port de ambulancia SAMU, que el va traslla- es temia per la seua vida. 1
L ~ ~-------------------------~

SAFAREIGI La Colla deis Tafaners
MERDITERRÁNEO
El Diario Mediterráneo ha perdut 1'0
remus. Ara pareix que es dedica a
qüestionar d'una manera manipula
dora, parcial i partidista les activitats
qUe fa una associació cultural, en
aquest cas Alambor El guirigall ve
arran de un col'loqui sobre el PHN,
on ~embres d'una Plataforma que
s'oposa al transvassament, va expli
car les repercussions que pot tindre
al Maestral. Segons pareix en seran
moltes, principalment sobre els aqüí
fers i el món de la'pesca, La redacto
ra de la notícia, fent'honor d'un perio
disme sensacionalista, partidista i
lacai, censura les activitats d'una
associació i el rebre subvencions
perque no esta d'acord amb el que
gov~rn promou en aquest tema., Es

veu que les subvencions s'han de
donar a tots aquells que és dediquen
a lIepar-lis el c,'

NOTA DE, PREMSA
El Mateix diari posava a Paco Flos, el
polític que més vegades ix a la Veu,
al quadret de la guindílla (bitxo en
valencia) junt a d'altres polítics del
seu partit per subvencionar activitats
on es parla' del PHN. Ves per on. El
millor de tot va ser la nota de premsa
sorgida del Gabinet de Premsa. Fal
tes ortogrMiques i explicacions on
parlava de I'aigua com a be universal
per tal de justificar-se i rebuljar les
activitats d'una associació que ha
ajudat a fer gran l'Organisme "Autó
nom" de Cultura que ell presideix.

MÉS A PROP DE MADRID
Hem sentit que Mario Edo, un diputat
del PSOE, ha visitat Benicarló esta
setmana, En la seua intervenció va ,
denunciar les males comunicacions
amb que compta Benicarló, que atri
bueix al PP (!). Després de conversar
amb I'executiva local va dir que és
necessari treballar i dur propostes,
avanyant als ciutadans que podem
estar tranquils, que ell "acostara
Benicarló a Madrid". La veritat, a
nosaltres ja ens va bé on estem. Ser
de la periferia de Madriz no és alió
millor al que aspirem, Com a molt, si
ens podria canviar les autopistes de
peatge que ens van encolomar per
les seues autovies de franc,
comenyaríem a agrair-Io.
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Aquest per
les codires
elecriques

NETEJA FONS MARíl
Com cada any els buse
jadors de Benicarló nete
jaran les platges de Beni
carló i Peníscola. Els
actes s'inicien diumenge
a les 10.00 del matí, I'ho
ra de trobada, per a pos
teriorment endinsar-se al
mar i no eixir fins "hora
de dinar. Els busejadors
esperen no trobar massa
bruticia als fons deis nos
tres marso En la VI Nete
ja de Fons col.laboren
empreses privades i'
administracions.

Aquest esta
boig per les

ham'aques

Aquesta setmana dos coneguts
americans han visitat Espanya.
Julio Iglesias ¡ George W. Bush

DIME QUE NO

.ES VERDAD

Dissabte 16
19.45 i 22.30

Dilluns 18
19.45 i 22.30

Divendres·15 /
22.30 ;/

Diumenge 17
'17.00, 19.45 i 22.30

laveudebenicarlo@eresmas.com 667.62.25.86 964.47.56.98 Cas
E·MAIL (INTERNET) TELEFON FAX ADRE9............. '

Xavier Burriel

J. R.
Ramírez

Méndez Núñez, 91
Telf. 47 35 44

BENlCARLÓ

grans protectors del
patrimoni (sobretot
arquitectonic) de quasi
tots els valencians.
Especialment d'aquells
que es tenen activitats
economiques relaciona
des amb la construcció.

La meua proposta,
que des d'aquestes
pagines adreyo a Luis
Tena, i amb I'objectiu de
preservar el patrimoni
benicarlando, es que li
dedique una mínima par
d'eixepressupost a la
contarctacié d'unes
quantes excavadores
perque restítuixquen
I'aspecte original de la
Playa de la Constitució.
Penso que I'estat actual
de la playa desvirtua
enormement .el concpte
urbanístic i historie de la
nostra ciutat. Aquell
solar pie de pedres i
gallines sí que formava
par del patrimoni local.
Prenga nota sr. Tena, i
quan tinga quatre du
ros... faci'ns un favor.

EL CÓMIC SETMANALI
Diferencies

El diputat autonómjc
del PP, també ano
menat alcalde de

San Jorge i amo suprem
de les decisions de la
dreta comarcal, diu que
el govern de Zaplana ha
invertit més en patrimoni
durant els darrers cinc
ariys que els anteriors
mandataris valencians.
Aixo, evidentment, es
dificil de comprobar, ja
que no sabem si en I'ela
boració del balany referit
als comptes destinats a
patrimoni han sumat les
despeses del lIoguer de
les maquines per als tre
baUs ·d'enderrocament
del convent que tenien
els vinarossencs. Tarn
poc se sap si ahi es te en

. consideració la inversió
en un paratge incompa
rable pie deconstruc
cions "antigues (gre
geues, romanes, ibe7
res, ...) anomenat Ten'a
Mítica. Si és així, poden
estar tranquils. Els del
partit de Tena passaran
a la historia com els

OBSERVATOREI
Patrimoni

e centrals

-
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Dimarts 19
F. Santos (Major, 1)
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A. Badenes (Major, 46)

Dijous 21
A. Carceller (Iecla, 39)
Divendres 22
M.Febrer (Benavente, 5)
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DIVÉNDRES 16 NOVl
I dissabte 17 de' novem
bre: presentació i proves
eliminatories del 111
certamen d'lnterprets
Ciutat de Benicarló cen
traténguany en la percu
sió. La prova final se
celebrará el dia 18. Ins
cripcions fins el 26 d'oc
tubre a l'üAC.

T'informa

DIMARTS 31 JULlOLl
Termini per a la presenta
ció d'originals per al IX

Trobada Solar 2001. No Premi de Poesia Flor
pots faltar. Natural 2001.

DIVENDRES 22/
Sopar de fi de curs de
l'Associació de la Dona al
Restaurant Rosi. Durant
el sopar es posara la
banda a la dama 2001,
Raquel Marza Molina.

DILLUNS 18/
Presentació oficial de la

ASSUMPTE/ Camps de treball per a joves a Kenia. ORGANITZA/ AII Africa Youth
and Volunteer Development Co. Ud. DATES/ 12-30 juny; 12-30 agost i 5-23
desembre. Inscripcions al menys un mes abans de I'escomenyament de cada
camp de treball. NOTES/ Bases: apex@africaonline.co.ke; Telefon Jove
900.50.20.20.

DISSABTE 16/
I diumenge 17 de juny
Festes del Boixar.

Actes de Benicarló

DIVENDRES 15/
Inauguració de I'exposició
deis treballs i pintures de
l'Associació de la Dona.
Inauguració a les 18.30
hores i romandra oberta
fins el 21 de juny.
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ASSUMPTE/ Curs 'Conductes adictives del món adolescent'. ORGANITZAI UIMP
Valencia. DATES/ Del 2 al 6 de juliol. NOTES/ Més informació a la següent direc
ció electronica www.uimp.es/valencia/programa/seminarios.htm.

ASSUMPTE/ Campaments per xiquetes i xiquets de 7 a 9 anys. ORGANITZA/
Grup 'Qué fem?'. DATES/ De 1'1 al 5 d'agost. NOTES/ Centre sociocultural d'Alzi
ra; Tel.: 96.241.85.29; alzirajove@ctv.es.

La Casa d'Andalusia de Benicarló va celebrar elpassat cap de setmana els seus
actes festius i religiosos centrats en la Romería del Rocío que cada any celebren
massivament en esta població del Maestrat. Els actes es van iniciar divendres
per la nit amb la concentració de carretes en la Casa d'Andalusia, per a poste
riorment, desplayar-se en Romeria pels principals carrers de la ciutai-'fins la
Parroquia de Sant Bertomeu, des d'on van eixir fins arribar als terrenys que
ocupa I'ermita a la Partida Bovalar.Dissabte, a I'alba, va sentir-se el Tamboril
Rociero i es va resar amigdia I'Angelus. A les 18.00 una exhibició de Doma de
Cavalls, el conc~rt de campanes en honor a la Mar de Déu del Rocío i els balls
de Sevillanes a carrec deis grups de ,ball de la Casa de Benicarló i les associa
cions andaluses convidades van capitalitzar el programa. La verbena es:va pro
longar fins altes hores de la mtinada én plena muntanya. Després de la verbe
na, es va saltar la Verja i es va trau're la imatge de la Mare de Déu, (J. M.).

',.

~ .
,

J

JORDI MAURA

al Municipal, Sant Francesc, 95 Bló
A CIUTAT

•• •••• • ••
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ECOLOGIAI
La platja nord de Peníscola, durara (1)
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un entrant, des de la
Rambla d'Alcala al tóm
bol. Inicialment, la lamina
d'aigua seria important
peró s'ha anat reblint de
sediments parlant, ara de
marjal o prat de Penísco
la. Fins als anys 60
encara es plantava arrós
prop d'on ara esta la Torre
d'lrta. La carretera antiga
Benicarló-Peníscola, el
Camí de la Volta, voreja
va aquesta albufera.

En 1886 s'inicia la
construc,?ió del port de
Benicarló. Fins a 1887 es
fan 140 m. del dic de L1e
vanl. Ayó ja provoca una
erosió al sud del mateix
quedant malmesos edifi
cis com I'antiga església
del Cristo. Des de 1935 a
1944 es fa el dic del Sud i
s'allarga el de L1evant. I a
inicis deis 90 es continua
uns centenars de metres
més. Ayó agreujara els
processos d'erosió entre
Benicarló i Peníscola. A la
ratlla del terme, (la Cara
cola) després de la guerra
civil hi hagué entre la
carretera i la mar camps
de conreu i un camp de tir
de la guardia civil, més de
60 metres, ara desapare
guts. Després de la gue
rra es construeix entre
Peníscola i Alcanar una
línia de defensa amb bun
kers i la carretera actual
entre Benicarló-Peníscola
que estava a 50 metres
de la mar. Deis bunkers
gairebé no queda res i
s'han fet obres de defen
sa de la carretera, escu
llera, contra ¡'erosió mari
na.

El port de Benicarló i la
manca de sediments, són
les causes de la regresió
d'una costa que, a
comenyaments de segle,
era de sedimentació.

milions de tones de sedi
ments anualment, ayó ha
baixat molt des de la
construcció· d'embassa
ments i ho fara més enca
ra si es fa el transvasa
ment del Pla Hidrológic.
L'explotació de les graves
del lIit e les rambies,
també ha redu'it la quanti
tat de sediments aportats
a la mar. L'edificació de la
costa, construcció de
carreteres, passeigs marí
tims, ha fixat els sistemes
dunars, on hi eren no
reposant I'arena de la
platja. Així. des de fa uns
50 anys, la quantitat de
sediments lIiurats a la mar
va disminuinl.

La construcció de ports,
tant pesquers com espor
tius, o de construccions
costaneres com espigons,
ha tingut greus efectes
sobre I'estabilitat de. les
platges: intercepten els
corrents de deriva litoral
provocant que es sedi
menta al nord i s'erosiona
el sud de la construcció al
no rebre arena.

La costa nord de Penís
cola corresjJon a una anti
ga albufera. Una barra de
códols i graves tancava

s'inicia
la construcció
del port
de Benicarló

ori1to ori91J'lol

es produeix un moviment
en ziga-zaga de I'aigua i
I'arena causant un trans
port paral'lel a la costa.
Són els corrents de deriva
litoral, principals respon
sables deis canvis de les
nostres platges. A les lIe
vantades, es produeix un
transport d'arena cap al
sud. És el procés respon
sable de la formació de
barres de graves a la
desembocadura de ram
bies com la de Cervera.

Els sediments serien
els aportats pels rius o
rambles, per penya
segats en erosió, pel vent
a partir de sistemes de
dunes que solia haver
rera plalja o per restes de
c10sques d'organismes
marins o altres platges de
més al nord. L'Ebre abans
de 1935 duia a la mar 2

La regeneradó de la
platja nord de Penís
cola és I'actuadó en

la Iínia de costa més
important realitzada al
Maestral. Amb un pressu
post que ultrapassa els
4500 milions de pessetes,
es dipositaran 1700.000
tones d'arena i construira
un espigó submarí d'uns
200 metres. Hi ha obres
semblants a la costa de
Vinarós, Nul'les, Sitges,
Cambrils, Sagunt, Pinedo
etc. Gran part de les plat
ges mediterranies penin
sulars estan en regressió
a causa de I'erosió mari~

na.
Les costes són 1I0cs

que canvien amb gran
rapidesa, estan en un
equilibri dinamic amb els
processos formadors.
Podem parlar de costes
de sedimentació, on les
entrades de sediments
superen a les pérdues, i
de costes d'erosió, quan
hi ha un balany negatiu.
En el primer cas tenim
platges o albuferes i en el
segon penya-segats. Les
onades són l'agent litoral
principal a la Mediterrania,
una mar menuda amb
marees poc importants.
Les onades amb major
activitat són generades
ací per vents de gregal
(NE) o lIevant (E). Poden
incidir perpendicularment
sobre la costa i depenent
de la seva energia,
podran erosionar la platja,
o fer-Ia créixer, si són
menudes. Ayó causa els
canvis estacionals de les
platges: a la tardor/hivern
amb els forts temporals, hi
ha una regressió, més de
15 metres a Peníscola,
que és recupera a I'estiu.
Si les onades incideixen a
la costa de forma obliqua,

D
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LLIBRES/
El combat de viure, el combat d'esciure

E
l lIibre Anatemali va valdre a
Manel Garcia Grau el Premi de
poesia Ausias March 2000. Ja

el títol d'aquest poemari és ben signi
ficatiu, anatema, és la maledicció
pronunciada per una autoritat ecle
siastica i acompanyada d'excomunió.
El poeta ha d'ésser un rebel,' un
heretge, - ja el primer poema es titu
la "Dons de I'heretgia"-, davant els
abusos i les injustícies de tot tipus de
poder.

En el lIibre són freqüents les
referencies a la funció de la paraula,
que sera buscar el ser huma auten
tic, perque "allo que val és, com
ens fou dit, la consciencia/ de no
ser res sinó s'és home", el mot ha
de ser autemtic, no es pot vendre per
cap preu: "No vendras el mot per
cap bossa amb trenta monedes".

íntimament lligada a la funció de la
paraula hi és la funció de la poesia,
aquesta és I'arma en el combat del
viure, i la funció del poeta és enarbo
rar-Ia de manera incorruptibie, el
poeta s'autoexigeix ja des de bon
comenyament un comportament etic
al poema "Sota manament" amb un
seguit de manaments fonamentals
sobre alió que significa ser poeta, i
que ratifica a "Do del decórum" on
reclama que cal ser decent en la
vida. Al poema "Ex - libris" el poeta
ens explica que un Ilibre és un arma
contra I'ordre establert, aquest ordre
es representa de vegades d'una

. manera difusa, mitjanyant' unes
"ombres" que assetgen els homes i el

propi poeta, de vegades prenen una
forma concreta, com al poema "Do
de la fabulació", una bella parabola
contra la globalització, en la qual els
lIauradors són expropiats per les
grans multinacionals amb la col'labo
ració del govern i aquests es refugien
sota terra i resisteixen amagats, i que
ens recorda el bell ideal del maig del
68, aquell que deia que sota les lIam
bordes hi és el mar. Aquesta actitud
de combat contra els poderosos
comportara que el poder estigui en
contra seva, i la vexació mentre
escrigui, i la declaració de culpabilitat
sota el delicte de rebel'lió, aixó fins i
tot posara en perillla seva vida: "Una
destral cau damunt la joia engen·
drada/ d'uns versos heretics i
indócils dre~ats contra qualsevol
poder", és per aixó que el poeta es
revolta i maleeix tots els inquisidors
al poema "Do deis bons homes", on
recorda aquells escriptors que han
patit persecució per les seves idees
des de Joan L1uís Vives i Galileo
Galilei fins a Federico García Lorca,

Peró el poeta no exerceix només
una actitud combativa individual, sinó
que exhorta a la rebeHia col· lectiva,
així el final d'una bona part deis poe
mes s'adrecen a les persones de
bona voluntat convidant-Ies de
manera vehement a un comporta
ment decent i etic, sense tenir por al
poder.

Un deis fets que el poeta retrau als
poderosos és la destrucció de la
identitat col'lectiva, així al poema

Josep M.
San Abdon

"Plany a la ciutat deis miratges"
observa com va podrint-se la ciutat
de Valencia, i reacciona amb uns ver
sos amb un gran component biogra
fic on declara fermament la fidelitat a
alió que ha heretat deis seus avant
passats al poema "Do de naixenya",
o es declara hereu apassionat d'a
quells qui estimaren el seu poble a
"Do de I'heretatge": "De nit encara
se senten les paraúles que ens
precediren/ • Fuster, Estellés, Ven·
tura, Sanchis Guarner, Valor...·/
cleviJIant I'ordre establert per la
penúria...".

A "Anatema" els versos de Manel
Garcia Grau s'allarguen considera
blement, fins al punt que moltes
vegades podem parlar de poemes
narratius, sovint ens trobem amb lIar
gues enumeracions entre paréntesi
per a expressar una idea, de vega
des amb conceptes contraposats,
són recursos que utilitza per a
expressar els seus neguits, els seus
dubtes o els seus desitjos, en defini
tiva tota la complexitat del pensa
ment huma. Perque aquest poemari
és un magnífic exemple de poesia
moral, de compromís amb la vida i
amb el ser huma.

MANEL GARCIA GRAU.

"Anatema" (2001)

Edicions Bromera. Alzira.
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Exposició: Avda. MagaHanes, 1

Tel: 96447 1708· Benicarl'ó
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Ctra., N340, km 1'42
Tel: 964 40 07 68 .. Vinaros
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CONVENT
Sant

Francesc

JORDI MAURA

Les obres de restauració
del c1austre de I'antic Con
vent de Sant Francesc de
Benicarló es troben ja a
punt d'acabar. El proper
mes de juliol esta prevista
la finalització de I'última
fase de rehabilitació del
c1austre i les dependen
cies del Convent, que ha
suposat una inversió de 29
milions de pessetes sufra
gats per la Generalitat
Valenciana, a través de la
Conselleria de Cultura.
Aquest centre, antic con
vent deis Pares Francis
cans Alcantarins, construIt
en 1563 i ampliat en 1700,
ha estat rehabilitat en els
últims anys gracies a les
dues edicions d'escoles
taller que han format, al
mateix temps, a professio
nals en els diferents

camps implicats.Les obres
que s'estan executant
actualment, consisteixen
en la rehabilitació integral
del claustra, la restauració
deis seus frescos i la ins
tal'lació d'una nova il·lumi
nació tant d'interior i exte
rior del pati, que creara
dos ambients de Ilum dife
rents. El consistori de
Benicarló posara en breu
en marxa el conveni del
projecte museístic d'a
quest edifici historie i cultu
ral. El regidor de cultura,
Francisco Flos, té previst
reunir-se en breu amb la
subsecretaria de Promoció
Cultural i Museus de la
Generalitat Valenciana,
Consol Ciscar, per a acon
seguir la firma d'un conve
ni a quatre anys vista, que
ha sigut negociat en els
últims mesos, segons
explicava el mateix Flos.

L'edil de cultura ha indicat
que "des de l'Ajuntament
s'ha oferit a la Fundació
Caixa Rural Benicarló, a
la Fundació Bancaixa i la
Diputació . de Castelló
que participen en este
projecte museístic, que
convertira a Benicarló en
un referent cultural a les
comarques de Caste
IIó.676 milions de pesse
tes. La rehabilitació i la
restauració de I'antic
convent de Sant Fran
cesc de Benicarló ha
suposat una gran esfor~

inversor per part de la

JORDI MAURA

Generalitat Valenciana i
l'Ajuntament de Benicar
ló, els qui, en sis anys,
han invertit 676 milions
de pessetes.EI director i
redactor del projecte de
restauració, Francisco
Taberner, va explicar que
"una vegada es finalitze
el claustre i adjudique el
projecte museístic, es
contribuira a rendibilitzar
la inversió realitzada a
les obres. Benicarló sera
un deis principals conte
nidors culturals de la
Comunitat Valenciana".

+"'r·W
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~----------------------------------- -~------- ~ID.esprés de diversos anys de reu- ~oséir al descobert .al m,e~ de mar«;: selleria.de Cultur:a, qui recentment
I mons, e1-1;4 fel:>rer de 2001, el con- I estructura arqUltectonrca del ha destlnat 38 miJlons per a la res
I sistori municipal va adquirir láCapi- claustre inicial del convent deis tauració del seu beH claustre.- El
lla del convent de Sant Francesc Frares Franciscans, constru"lt en el complex cultural del convent de
per 25 milions de pessetes, únic 1563. Sant Francesc es convertira al
element del conjunt del convent en Centre de Documentació del Maes-
mana de 'l'Esgj~siGl.- Un re'queri- POUCROMIES trat, dotat de les últimestecnolo-
ment de la Con~elleria de Cultura, Un aUre· deis descobriments van gies multimedia amb documents,
que sol'licitava la titularitat munici- ser ,Iei policromies originals degra- biblioteca digitalizada, ordinadors
pal com a requísitdndispensable dades ¡ocultes durant centenars de consulta i equipament personal
per a concedir el finan«;:ament: d'anys després de la desamortitza- amb tota la documentació existent
necessariperala finalització de les ció i el perí()de en el qüal. el con- par ara sobre el Maestrat que es
obres, va accelerar elstram·its.- El . ven! es va convertir en qúarter de troba dispersa. - La fayana del
centre ha sigut rehabilitat en els la Guardia Civil.- Les obres han mateix ja és utilitzada com a imatge
últims anys gracies a les dos edi- sigut un bon treball complementat institucional a les fires internacio
cions d'escoles taller.~ Les obres amb estudis de les universitats nals. Ha corregut millor sort que el
de restauració del Claustre van valencianes i actuacions de la Con- seu homóleg'de Vinarós.L .___ .".. .J

-_._---------------~--------_._------------
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desaprofitat organ del meu
. cos va despenjant les fra

ses de forma directament
proporcional a les ganes
de treballar i inversament
proporcional a les ganes
d'acabar. Ja que parlem de
futbol (?) i, per tant d'es
ports (?) vull dir que em
preocupa la tossuderia del
nostre reg idor .d'esports en
utilitzar el valencia només
per a fer una pancarta. Per
tan poc no val la pena
embrutar-sei tirar per terra
una molt espaterrosa (?)
carrera política. Com ja·
deia aquell poHtic local fa
més de deu anys, "ha·fal
tado respeto ..a la demo
cracia". O ~ra"la demo
cracia ha faltéldo .al res
petd'? . Afortunadament,
el Madrid ha guanyat la
Higa. .,

·Amb aixo. rrt'acomiado
de vosté fins després de la .
calor. No es pense que lIa
vors tindré més ganes de
treballar. Potser tot el con
trari.

Paco
Del Castillo

Rodolfo
Serrano

de la trucada de I'amo
esclavitzador va ser que li
podría fer una entrevista al
nou president, pero ho vaig
desestimar en veure que el
mestre Palanquesja ho
havia fet a una aUra publi
cació local. Per aixó es el
dega i per aixo hi.ha tantes
coses que cal aprendre
d'el!. No vull fer un extracte
de I'entrevista, pero em'va
cridar I'atenció. que 'Volen
jugar els partits els diu
menges pel matí, una c.osa
així com una matiné futbo
lística. No sé com por sortir
I'invent; encara que penso
que' és difícil que hi anem
menys espectadors. deis
qwe fins ara anavem per
les tardes. He sentit per ahí

. que el nou president confia
per a la propera temporada
amb el tándem format per
Verge i De la Haba, mentre
dure aquesta curiosa sim
biosi.

I poca cosa més. El meu
cervell ja fa estona que
marca reserva. Aquest'

meua massa gris ja deu
ser transparent perque tinc
el cervell más eixut que
I'estómac del Carpanta. Si
en vals una de bona, posa't
a escriure i omple la fulla
que em pertoca. Veurem
que en surto

La lIiga ja fa tres setma
nes que s'ha acabat. S'han
fet. dues assemblees de
socis a les que no he anat
i, per tant, no me n'he
assabentatde res. Només
puc dir que el nou presi
dent no és Fransisco Mar
zal L/orens, sinó el senyor
Daniel Olmos, relacions
públiques, delegat i princi
pal patrocinador del C.D.
Senicarló aquesta passada
temporada. Encara que no
és molt conegut pel poble,
sembla que. té tan bones
intencions cornganes de
ser president i fer~ho bé..
Espero que s'envolte d'un
bon grapat de col·labora
dors i que li ajuden de
valent. Una de les coses
que vaig pensar després

A
questa setmana ja
no feia compte d'es
criure res. Realment

em venia de grat fer un
acomiadament a la france
sa, i pensava que la croni·
ca de la setmana passada
era un colofó perfecte per a
la magnífica temporada del
CDS. Pero no. Com sem
pre, la trucada esglaidora
de ramo ha fet miquetes la
meua natural mandra. Els
rotunds arguments expo
sats per mi s'han estavellat
damunt la seua intran
sigencia i manca absoluta
de delicadesa i respecte
als drets humans. Com va
declarar una vegada un
polític local a una publica
ció local, jo repeteixo: "ha
faltado respeto a la
democracia". Fixe's
vosté, estimat lector, de la
explotació que pateixo en
aquest setmanari, que no Ii
ha servit ni el contundent
argument de la sequera
cerebral. O siga, que ja no
sé que escriure, que la
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XX ANIVERSARI
Mitja Marató

c. A. BAIX MAESTRAT

Dissabte passat 9 de juny,
'va tindre lIoc en el Museu
Historic Arqueologic de la

.'nostra ciutat, la inauguració
de I'exposició organitzada
pel . Club Atletisme Baix
Maestrat Carns Ros, amb
'ríiOtiu de la presentació
deis treballs realitzats pels
participants en el "1 Con
curs de Representació
Plastica de la Mitja Marató
Baix Maestra!".

L'exposició mostra a més
deis treballs, la totalitat de
cartells que fins a la data
han anunciat les diferents
edicions de la Mitja, així
com les respectives sama
rretes i set vitrines amb

BEA FERRANDO,
CAMPIONA
Be~itriz Ferrando, cadet del
Baix Maestrat Carns Ros
va disputar I'especialitat d~
salt d'als:ada en el Campio
nat Autonomic Individual

----------- ---

fotografies de diferents
anys, una mostra que porta
molts records i que ens con
vida a vare el que ha sigut
esta important manifestació
atletica que cada any amb
esfors: i il·lusió organitza el
club, i que amb el primer
mil·lenni arriba a la seua vin
tena edició.

Van ser molts els visitants
el passat cap de setmana,
entre ells la guanyadora del
concurs, Nuria Ballester Ortí
(que posa en una fotografia
al costat del treball premiat),
la qual cosa ha portat al club
a prolongar I'exposició fins a
diumenge que ve dia 17,
d'altra banda, data en la
qual se celebra la Mitja
Marató d'enguany.

C. A. BAIX MAESTRAT CARNS Ros

Cadet celebrat el passat
dia 9 de juny a I'estadi d'a
tletisme "Riu Túria" de
Valencia, proclamant-se
campiona del País Valen
cia en sobrepassar el lIistó
al primer intent per damunt

RIMER
Concurs

Representació
Plastica' de
la Mitja Marató
al museu

d'1,57, batent amb esta
marca el record del club
absolut de la dita especiali
tat i assegurant-se la parti
cipació en el nacional
cadet que tindra lIoc de 1'1
al 8 de juliol a Sabadell.

A la vesprada es va
organitzar a Benicarló un
control de Proves Combi
nades, on esta mateixa
atleta va renovar en tan
sois unes hores el seu
anterior record d'als:ada
situant-Io en 1,61, a només
3 cm del record autonomic.
L'endema, Bea Ferrando i
Laura Esbrí havien acon
seguit classificar-se també
per al nacional Cadet de
Praves Combinades al
superar la mínima exigida
(3.274p i 3.266p).

C. A. BAIX MAESTRAT CARNS Ros

El C. A. Baix Maestrat
Carns Ros vol agrair la
col'laboració de 1'1I·lm. Ajun
tament de Benicarló que
gentilment ha cedit les ins
tal·lacions del Museu, així
com de quantes persones,
amb la cessió de samarre
tes, cartells, fotografies, etc,
han fet possible esta mos
tra. Gracies.

INTERPROVINCIAL
Atletes participants del C.
A. Baix Maestrat Carns
Ros: Fran Sastre (als:ada /
1000 obs); Héctor Hernán
dez (3r en 3.000mll
10'31"0 mp); Anna Del
horts (als:ada); Kalisa El
Faglohumi (3a en 3.000 mil
m.m.temp.11'44"1 /martell
18,46 mp); Halima Handa
ne (3 km marxa 19'05"17
mp).

MILLA DE TORTOSA
Jesús Gellida, del Baix
Maestrat Carns Ros s'adju
dica la victoria en categoría
absoluta i en 2a posició es
c1assifica José Ma L1uís. En
categoría infantil Salva
Queralt fou el 3r, i en aleví,
Alejandro Maura el 41.
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ENTREVISTA
XX MITJA MARATÓ BAIX MAESTRAT BENICARLÓ
MEMORIAL SERGIO CASTELL MARíN

BENICARLÓ-PENíSCOLA-BENICARLÓ (21.097 mts)
DIUMENGE 17 DE JUNY a les 9.00 hores del matí.

Mitja Marató: Júnior, promesa, sénior i vetera (femení
i masc.). Eixida a les 9.00 des de el Port de Benicarló.
Arribada al mateix Port.
Mini Marató: Aleví, infantil, cadet i juvenil (femení i
masc.). 6.800 mts. Eixida a les 9: 10 des del Port de
Benicarló. Arribada al mateix Port.

VÉ DE LA

PÁGINA 16
Un moment felie; de la
teua vida.
Aconseguir I'estabilitat
meua dins el periodisme, a
pesar que m'ha dut més
problemes que alegries, el
desenvolupament de la
meua vida i els premis que
he tingut a nivell nacional.
Un color.
El blanc.

Un IIibre.
Los cipreses creen en Dios
Una pel.lícula.
Qué verde era mi valle
Un club de futbol.
El CD Benicarló i el Real
Madrid, per este ordre.
Tu que eres el mestre, a
quí creus que hem d'en
trevistar?
Hi ha moltíssima gent inte
ressant, per exemple a
Juan Orero..

.~

:" ...... J ¡' <

~ ,
~;~~;;~~~~~~~~d:~;~Z~A;~~~~~~;~~p;p~~~~~~~-~o~~~~

I'Organisme Autónom d~Esports, deis nats per Paco Salvador i José Viñes també per segon any 'consecutiu, el
actes corresponents a la campanya van aconseguir brillantment la victó- Subcampionat en la mateixa compe
promocionada pel Vila-real CF "un ria, després de derrotar al Vila-real' tició en la seua categoria. L'lnfantil
equip per a una província" (i del 'A', L'Hospitalet i el Peníscola. Per 'A', preparat per Juliq Espada i G.
que la premsa local, comarcal i pro- últim, en Infantils, es va obtindre el Segarra, ha quedat tercer en Primera
vincial pareix no haver-se enterat tot segon 1I0c, després de quedar cam- Regional Infantil, mentre que el 'B',
i comptar amb una participació pions del grup A i perdre la final con- preparat per Johan Esbrí i Juanjo
record i haver-se omplit I'Auditori) i tra el campió del grup B, el Vila-real Bueno, ha estat el 8é en Segona
amb la presencia de tres equips al CF 'A', equip que juga la Superlliga Regional. El Cadet va aconseguir in
Torneig de Cloenda del Vila-real CF, Autonómica de la categoria correspo- extremis salvar la categoria i una
el Benihort ha dit adéu a la seua XXII nent. temporada més militara en la Prime-
temporada de futbol base. En aquest En quan a les competicions ofi- ra Regional. '.
torneig, al que s'arriba per invitació, cials, una vegada més ha estat I'e- Com a notícia de darrera hora, a
disputat el dia 9 de juny a la magnífi- quip Benjamí 'A', dirigit per Sergio l'Assemblea de pares celebrada el 8
ca Ciutat Esportiva del Submarí gro- Gisbert, el que ha aconseguit la de juny es va poduir el relleu en la
guet, van participar els equips Benja- millor c1assificació de tots els equips presidencia del club, substituint Paco
mí, Aleví i Infantil, aconseguint tots del club, en proclamar-se per segon Salvador a Joaquín Oms, després de l
accedir al pódium. any consecutiu Campió de la lIiga 7 anys de mandat, segons informa I

En Benjamins es va arribar al ter- Nord Benjamí. L'Aleví 'A', entrenat Gregorio Segarra. . I
L ~---~__-_--- ------------------~

La teua radio
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"Julio Iglesias, Charlton Heston, Carmen
Sevilla, Lola Flores... tots entrevistats"

que coses com I'Hospital
comarcal pel que tant vam
lIuitar persones com el
regidor Juan Forés. Quan
ja estava practicament
enllestit hi va haver una
tergiversació i I'hospital
se'n va anar a Vinarós i
aixó al nostre poble ens
ha fet molt de mal. Peró
per a que vaja bé el peri
mer que s'ha de fer és
arreglar la part marítima
que es troba abandonada
Defineix-me en una tras
se a:
Jaime Mundo.
Un alcalde acoplat al
poble de Benicarló, ex
cel.lent relacions públi
ques peró al que li falta
energia.
Tere Burguillo.
És un cohet polític que té
molt dinamisme. Actúen
en moltes coses i és molt
insistent peró ho fa sem
pre en coses massa
remenejades.
Xavier Rodríguez.
Tenen la posició del
BLOC. L1uiten i lIuiten i no
se on aplegaran perque la
seua lIuita és constant
sobre temes molt interes
sants peró que no es
debateixen a fons.

PASSA A LA

pAGINA 15

~ É ?
Pepe Palanques Esteller, nascut a Benicarló

I'any 1925, casat amb Ana des de fa 56 anys, té un
fill i ha treballat a Fontcuberta i abona part deis mit
jans de comunicació de la Comunitat Valenciana, dei
xant palés que és el dega de la premsa comarcal.
Acaba de rebre el Premi Fadrí que concedeix anual
ment I'A. C. Cardona i Vives de Castelló per la seua
defensa de lo valenciano.

entrevistar Julio Iglesias
quan venia per Peníscola
al principi, a Charlton
Heston i molts altres. Al
cine Rex venien alesho
res totes les figures del
cant com eren Carmen
Sevilla, Lola Flores...
totes elles van ser entre
vistades per mi, eren per
sones que es prestaven al
dialeg i que eren un esde
veniment tindre-Ies a
Benicarló.
Qué és el Siglo XXI?
Fa trenta anys que va nai
xer i era una reunió en
camaraderia per a parlar
d'aspectes del poble, críti
ques i anecdotes al lIarg
d'un hora: de 10.00 a
11.00 que ho teniem mar
cal. Mossén Tomás era
I'alma i una vegada mort,
ja practicament ha desa
paregut tot perque ja no
ens reunim tan a sovinl.
Benicarló va bé?
Jo veig bé a Benicarló.
Diuen que anem endarre
rits respecte a les ciutats
deis voltants peró no crec
que siga així, n'hí ha bas
tant futur, tot i que la poli
tica tergiverse les coses.
El que passa és que ens
hem deixat prendre
massa coses per falta
d'ambició i que han dut

de Radio Popular de
Valencia i Castelló i radios
de Gandia, Valencia, la
Veu Popular i d'altres a
Radio Ulldecona que
comen9ava en aquells
anys de la ma del senyor
Nadal a la FM, una fre
qüencia que aleshores no
volia ningú i que ha fet
gran. Hauré escrit milers
de cróniques, n'enviava
dos o tres diaries a Valen
cia i Castelló.
Surt Benicarló suficient
a la premsa?
Surt prou ara perque hi ha
gent jove i renovada que
han incrementat la pre
sencia de notícies de
Benicarló a la premsa.
Abans només eixia per
part meua i d'alguns altres
que col.laboraven enviant
noticies positives de Beni
carló sene cobrar un duro.
No teniem cap altra obli
gació que la col.laboració.
Ens retribufen amb un
sopar a Nadal o cap d'any.
Quin tet és el que més
t'ha marcat?
M'he trobat amb moltíssi
mes anécdotes. Sens
dubte el fet que més me
va impressionar va ser la
tragedia deis Alfacs. Un
camping que va quedar
arrassat per la explosió
d'una autocuba quedant
una xifra de 225 morts.
Em va agafar sortint de
Fontcuberta, on treballava
aleshores, vaig entir
unes sirenes i ens en vam
anar carretera avant a la
Rapita on hi havia una
muntanya de foco Estava
pie de maniquis i esque
lets, les persones van
quedar fulminades.
A qui has entrevistat?
Em va fer molta il.lusió

Com se sent una perso
na quan en menys d'un
any rep la medalla del
seu poble i una Associa
ció com la Cardona
Vives li reconeix el seu
treball?
Molt satisfet, és sorpre-

. nent vore com valoren el
teu treball com a premsa
independent per la tasca
feta a Benicarló i al Maes
tral. És una xicoteta cosa
que sempre ompli perqué
signifique que no has fet
el treball en va.
Com vas comen~ar a
escriure?
Buff, fa tants anys... va ser
I'any 1947 per una casua
Iital. Va vindre a Benicarló
un senyor del periódic
Levante preguntant per
quí podria fer-se cfmec de
la corresponsalia de Beni
carló. Em van vindre a
buscar i els vaig dir que sí,
on vaig estar escrivint per
a ells 27 anys. Posterior
ment vaig estar-ne 26 al
Mediterráneo i al Caste
lIón Diario. Éstos són els
tres més significatius de la
branca valenciana, tot i
que també he estat escri
vint a las Provincias i Hoja
del Lunes. Aixó ho simul
tanejava amb col.labora
cions com a corresponsal
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